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 Vragensteller, fractie en onderwerp  
 

1. Danny van Wakeren (BBE) – inz. aantrekken technologische bedrijven  
 

2. Gert Kel (BBE) – inz. elke nacht wakker liggen 

3. Gertjan Tillema (D66) – inz. stoppen met producten van Elon Musk 

4. Erik Kemp (Volt) – social media van de gemeente Enschede 

5. Herman Brouwer (EA)  - inz. aangekondigde herbeoordelingen WMO en impact op 
kwetsbare cliënten 

6. Meryam Sümer (CDA) – inz. kinderopvang mag niet louter voor de elite worden 

7. Ton ten Vergert (CDA) – inz. strijd tegen leegstand 

 
1. Danny van Wakeren (BBE) – inz. aantrekken technologische bedrijven  
In het Financieel Dagblad van 20 november 2024 valt te lezen dat de High Tech Campus Eindhoven flink 
gaat uitbreiden. Tot 2035 hebben we het over 100.000 vierkante meter.  
 
Op dit moment kan de HTCE per jaar 30 buitenlandse bedrijven toelaten. Voor de andere circa 200 
aanvragers is er geen plek. Ook de toevoeging van 100.000 vierkante meter zal niet voldoende zijn. 
 
Als Enschede profileren wij ons als Technologische, innovatieve en creatieve stad. Wij hebben onze 
technische universiteit, het Kennispark en Technology Base.  
 
Enschede heeft behoefte aan technologische bedrijven die kunnen bijdragen aan het versterken van 
Enschede als TIC stad. Nederland is klein en voor buitenlandse bedrijven is de afstand tussen Enschede 
en Eindhoven kort. Alleen moeten de bedrijven dan wel weten dat Enschede een geschikte plek is voor 
hen.  
 
Burgerbelangen Enschede heeft de volgende vragen aan het college: 

1. Heeft het college gesprekken met de High Tech Campus Eindhoven over mogelijkheden om 
elkaars ontwikkeling te versterken?  

2. Heeft het college overwogen actief acquisitie te plegen om bedrijven, waar geen plek voor is in 
Eindhoven, naar Enschede te verleiden?  

3. Is het college voornemens om in toekomstige ruimtelijke ontwikkelingen en plannen (denk aan 
de omgevingsvisie) ruimte te reserveren voor het bieden van voldoende vestigingslocaties voor 
bedrijven? 

 
 
2. Gert Kel (BBE) – inz. elke nacht wakker liggen 
BBE staat hier voor de zoveelste keer met een oproep om concrete maatregelen te nemen om de  
leefomgeving te verbeteren en beschermen tegen overlast. Hennepteelt, prostitutie, ongehoorzame  
huurders. Wanneer is het genoeg? 
 



In het artikel van Tubantia wordt de gespannen relatie tussen woningcorporaties en huurders in  
Enschede belicht. Huurders ervaren ernstige overlast van buren, wat leidt tot angst en onrust. Veel  
bewoners durven hun klachten niet te melden, waardoor hun zorgen vaak niet gehoord worden.  
 
https://www.tubantia.nl/enschede/corporaties-in-de-clinch-met-huurders-elke-nacht-wakker-liggen-

bang-voor-je-eigen-buren~a4464acc/ 
 
BBE zal binnenkort met een actuele motie komen over een vlekkenkaart voor zorg. Deze is al vaak  
afgewezen door het college. BBE is van mening dat deze kaart kan bijdragen aan betere communicatie,  
samenwerking en spreiding en hoopt op steun vanuit de raad.  
 
Burgerbelangen Enschede heeft de volgende vragen aan het college van Enschede 
 

1. Wat is het plan van de gemeente om samen te werken met lokale organisaties en instanties om 
overlast te voorkomen en een veilige leefomgeving voor alle inwoners van Enschede te 
waarborgen? 

2. Welke initiatieven of programma’s zijn er vanuit de gemeente Enschede opgezet om de 
communicatie tussen huurders en woningcorporaties te verbeteren, zodat klachten over 
overlast effectiever worden behandeld? 

3. Hoe ziet de gemeente de rol van sociale cohesie in buurten en welke maatregelen worden er 
genomen om de betrokkenheid van bewoners te bevorderen en overlast te verminderen? 

 
3. Gertjan Tillema (D66) – inz. stoppen met producten van Elon Musk 
Vorige week maandag, na de inauguratie van Donald Trump tot president van de Verenigde Staten, hield  
Elon Musk een toespraak. Aan het einde hiervan bracht hij tot tweemaal de Hitlergroet. Afgelopen  
weekend gaf hij een videotoespraak tijdens een ledenbijeenkomst van de rechtsextremistische partij  
AfD. Dit zijn enkel twee voorbeelden van uitingen die Elon Musk heeft gedaan in de afgelopen  
maand(en) waarin hij heeft laten zien dat zijn waarden ver weg staan van de onze. 
Elon Musk is eigenaar van verschillende bedrijven, waaronder 𝕏. De gemeente Enschede heeft meerdere  
account op dit social media platform, zoals @Gem_Enschede en @Raad053. Dit account is echter maar  
sporadisch actief, zo is het laatste bericht van november vorig jaar. Gezien het beperkte gebruik lijkt het  
ons een goed moment om niet langer gebruik te maken van 𝕏.  
Wij vinden het van belang dat we als gemeente gebruik maken van diensten waar we achter staan, en  
die normen en waarden hanteren die gelijk zijn aan de onze.   
 

1. Is het college bereid om alle account van de gemeente Enschede op 𝕏 te verwijderen en 
bijvoorbeeld over te stappen op Bluesky?  

 
Naast 𝕏 is Elon Musk van nog meer bedrijven de eigenaar, zoals Tesla en Starlink.  
 

2. Maakt de gemeente Enschede momenteel gebruik van producten van bedrijven waarvan Elon 
Musk de eigenaar is. Is het college bereid om zo snel mogelijk met deze producten te stoppen.  

 
 
4. Erik Kemp (Volt) – social media van de gemeente Enschede 
De burgemeester heeft mij begin december laten weten dat de Gemeente Enschede een Mastodon- 
account heeft aangemaakt: https://social.overheid.nl/@GemeenteEnschede. In die mail gaf de  
burgemeester aan dat het ministerie van BZK heeft besloten de pilot met de eigen Mastodon-server op  
social.overheid.nl nog een half jaar te verlengen van december 2024 tot juni 2025, en dat we hierdoor  
het komend half jaar meten wat het effect van gemeentelijke berichten op dit Mastodon-account is.  
Tot nu toe heeft de Gemeente Enschede echter maar één bericht geplaatst, namelijk dat je de Gemeente  
Enschede vanaf nu kunt volgen op Mastodon1. Dat is mooi, maar ergens zou je dan verwachten dat als je  

 
1 https://social.overheid.nl/@GemeenteEnschede/113605160939811382  

https://www.tubantia.nl/enschede/corporaties-in-de-clinch-met-huurders-elke-nacht-wakker-liggen-bang-voor-je-eigen-buren~a4464acc/
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dat account gaat volgen, er ook iets op geplaatst wordt. Zeker omdat social.overheid.nl het enige sociale  
media platform is van de Rijksoverheid, zodat we als gemeente voor social media niet afhankelijk blijven  
van techbedrijven buiten de EU die via hun algoritmes steeds sterker en politieker sturen welke  
berichten mensen op hun tijdlijn te zien krijgen. 
Daarnaast is er de afgelopen weken veel te doen geweest over het platform X. Sociaal zouden wij het  
platform niet meer willen noemen, maar dat Elon Musk zijn mediabedrijf gebruikt voor politieke  
beïnvloeding, het verspreiden van desinformatie en haat, dat staat vast. Steeds meer vragen organisaties  
in de samenleving zich af: is het nu dan echt tijd om afscheid te nemen van X, zoals bijvoorbeeld  
uitgewerkt in dit artikel van de Volkskrant van 25 januari2. Wij hopen dat de Gemeente Enschede hier  
ook een strategie voor heeft, of anders gaat opstellen, want het sociale medialandschap gaat de  
komende tijd flink op de schop, en dan kun je maar beter een plan hebben. 
Over sociale media van de Gemeente Enschede stellen wij de volgende vragen: 

1) Hoe denkt het college het effect te meten van gemeentelijke berichten op Mastodon, als er geen 
berichten geplaatst worden? 

2) Kan het college toezeggen vanaf nu Mastodon als volwaardig communicatiekanaal van de 
Gemeente Enschede te gaan gebruiken? 

3) Heeft het college een strategie om bepaalde social media kanalen wel of niet te gebruiken, of 
zou het college zo’n strategie willen uitwerken, en als er zo’n strategie is, zou het college die dan 
met de raad willen delen? 

 
 
5. Herman Brouwer (EA)  - inz. aangekondigde herbeoordelingen WMO en impact op kwetsbare  
cliënten 
Flinke onrust in hulpverlenersland na het drama onlangs op een camping in Vorden. Een hulpverlener is  
zwaar gewond geraakt. Kwetsbare mensen, veelal met multi problematiek en hulpverleners, in  
professionele setting, maar ook een kwetsbaar geheel.  
 
In Vorden lijken factoren mee te spelen die dat kwetsbare geheel ondermijnd hebben. Een gewijzigde  
indicatie is opgelegd waardoor bepaalde zorg niet meer mogelijk is, alsook een uit huiszetting. Een eigen  
plek is afgenomen en de persoon is op straat gezet. 
 
In Enschede is onlangs ook onrust ontstaan onder kwetsbare inwoners, middels een brief die zij  
ontvingen met daarin de aankondiging dat indicaties gewijzigd gaan worden. Veel onrust, paniek en  
ongemak en veel vragen richting hulpverleners die daarvan niet op de hoogte waren. 
 
1: Is het bekend dat kwetsbare inwoners zich overvallen voelen door een schrijven van de gemeente, 

rond 14 januari, waarin een herbeoordeling wordt aangekondigd en waardoor veel onrust, 
paniek en frustratie is ontstaan? 

 
2: Waarom zijn de bekende begeleiders/hulpverleners van kwetsbare inwoners met langjarig afgegeven 

indicaties niet vooraf geïnformeerd? Welk proces is gevolgd en uitgevoerd? 
 
 3: Is erover nagedacht om de betrokken hulpverleners mee te nemen in dit proces en samen op te 

trekken, in herindicatie gesprekken, om juist die te verwachten onrust te voorkomen? Indien ja, 
waarom is dat niet gedaan? Indien nee, wat is er voor nodig dat vanaf nu wel te doen? 

 
Hulpverleners zijn onnodig, en ongetwijfeld zonder opzet, met extra werk en problemen opgezadeld die  
mogelijk voorkomen had kunnen worden. 
 
 
 
 

 
2 https://www.volkskrant.nl/tech/is-het-nu-dan-echt-tijd-om-afscheid-te-nemen-van-insta-en-x-over-vijf-jaar-
is-big-tech-niet-meer-dominant-voorspelt-marleen-stikker~b84f5bbe/  
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6. Kinderopvang mag niet louter voor de elite worden 
Naar aanleiding van het recente artikel in Tubantia over de stijgende kosten van kinderopvang en de  
impact hiervan op gezinnen met een laag inkomen, maakt het CDA zich zorgen over de gevolgen voor de  
inwoners van Enschede. Het artikel benadrukt dat de kinderopvangtoeslag in 2026 niet zal worden  
geïndexeerd, wat betekent dat ouders volgend jaar honderden euro's extra moeten betalen. Dit raakt  
vooral gezinnen met midden en lagere inkomens, die hierdoor mogelijk geen gebruik meer kunnen  
maken van kinderopvang. Gezien Enschede een hoge percentage inwoners/gezinnen kent met een laag  
inkomen en kinderopvang van onschatbare waarde voor de ontwikkeling van kinderen in kwetsbare  
posities is. 
Het CDA heeft de volgende vragen aan het college: 
 

1. Hoe reageert u op de zorgen dat de geplande verhoging van de kinderopvangkosten vooral 
gezinnen met een laag inkomen in Enschede zal treffen? 
 

2. Welke maatregelen overweegt het college om te voorkomen dat gezinnen met een laag inkomen 
de dupe worden van de stijgende kinderopvangkosten? 
 

3. Hoe denkt u dat de stijgende kosten van kinderopvang de armoede in Enschede zullen 
beïnvloeden, en wat zijn de plannen van de gemeente om deze effecten te verminderen? 

Tubantia - Enschede - 24-01-2025 
 
 
7. Ton ten Vergert (CDA) – inz. strijd tegen leegstand 
In het VNG magazine van januari 2025 komt de Tilburgse wethouder Yusuf Celik  aan bod over zijn strijd  
tegen leegstand van woningen. Net als in Enschede kampt Tilburg met hoge woningnood, terwijl bij 800  
bekende adressen niemand staat ingeschreven bij de gemeente. De gemeente Tilburg investeert nu ruim  
300.000 euro in de aanpak van leegstand.  Voor dat geld kan onder de huidige omstandigheden slechts 1  
sociale huurwoning worden gerealiseerd. Tilburg werkt met een leegstandsverordening, een meldplicht  
na 6 maanden leegstand gevolgd door handhaving met charme en oog voor de menselijke maat. 
 

1. Kan het College de raad nader informeren over de Tilburgse aanpak en vergelijken met de 
werkwijze in Enschede? 

 
2. Hebben wij als gemeente zicht op het aantal leegstaande woningen in Enschede en zo ja hoeveel 
zijn dat er dan? 

 
3. Onder welke condities wil het College overwegen de Tilburgse aanpak bij gebleken succes over te 
nemen? 

 
 

https://krant.tubantia.nl/titles/tubantia/7139/publications/21283/pages/28/articles/2200423/29/1

